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Праг -- Председник Србије Александар Вучић позвао је чланице Вишеградске групе да
подрже Србију у европским интеграцијама и да је "погурају" на том путу.

  

Вучић је затражио подршку на том путу како би и Србија могла да каже да има
пријатеље у Бриселу, који ће да се боре за њу.

  

"Онако како сте ви некада гледали у многе западне земље, тако ми данас гледамо у
Вишеградску групу и успехе које сте постигли", рекао је Вучић на заједничкој прес
конференцији по завршетку Самита Вишеградске групе у проширеном формату, у Прагу.
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"Hvala predsedniku Češke Republike Milošu Zemanu na izuzetnom gostoprimstvu i pozivu koji
za Srbiju mnogo znači, ovde jedino ja predstavljam zemlju koja nije članica EU. Imali smo vrlo
otvoren razgovor, bilo je reči o proširenju i rekao sam našim prijateljima u Višegradskoj grupi
da se mi nadamo da će oni biti ti koji će svojim konkretnim koracima i još direktnijim
zalaganjima da utiču na sve druge da taj proces učine bržim, jasnijim i transparentnijim za
Srbiju." Predsednik Vučić na Samitu Višegradske grupe +2, u Pragu, gde prisustvuju i
predsednica Slovačke Republike @zuzana_caputova predsednik Češke Republike Miloš
Zeman, predsednik Mađarske Janoš Ader, predsednik Republike Poljske Andžej Duda i
predsednik Republike Slovenije @borutpahor . #V4

  

A post shared by  Aleksandar Vučić  (@buducnostsrbijeav) on Oct 3, 2019 at 5:31am PDT

       

Он је додао да се нада и верује да ће и Србија једног дана припадати том клубу.

  

"Уз наш напоран рад и труд, потребно нам је и ваше разумевање и подршка", рекао је
Вучић и додао да ће те земље увек имати подршку Србије у свим мултилатералним
телима и у међународној заједници.

  

Председник је пренео да је на Самиту рекао да је Београд на почетку, као један од
услова, имао правно обавезујући споразум са Приштином, али да више нисмо
сигурни шта то подразумева - да ли међусобно неометење при уласку у одређене
организације, пошто поједине чланице ЕУ, као и САД, траже од Србије признање
Косова, што, истиче, није био услов на почетку преговора, у оквиру поглавља 35.

  

"Такође сам рекао да и у Србији живе људи, да нисмо кликери, да смо 2000. ушли у
процес европских интеграција, да су власти говориле да ће 2007. бити завршен процес,
а да данас не можемо са сигурношћу да кажемо ни да ћемо 2025. године ући, и под
условом да испунимо и урадимо све што се од нас тражи", рекао је Вучић.

  

То, истакао је, значи да не зависи све од Србије, те да је утолико његова моја молба
чланицама Вишеградске групе, искреним пријатељима Србије и заговорницима
проширења Уније, да нам помогну по том питању и да и Србија може да каже да има
пријатеље који ће да се боре за нас.
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"Знам да се свако бори за своје интересе, својих земаља и грађана, али постојале су
земље које су сваку од вас гурале, а ми вас молимо да ви будете заступници Србије у
Бриселу, ЕУ, на свим форумима, да нам помогнете, јер ћемо ми као лојални и одани
пријатељи моћи да допринесемо ЕУ и убрзаном развоју наших билатералних односа",
рекао је Вучић.

  

Истакао је да је са пријатељима из Вишеградске групе и Словеније отворено разговарао
о свему, а највише о проширењу ЕУ на Западни Балкан, и изразио очекивање да ће те
земље подржавати Србију, али и конкретним корацима учинити да тај процес за Србију
буде бржи.

  

"Мене су само за проширење ЕУ на Западни Балкан питали и ја сам рекао нашим
пријатељиам и Боруту Пахору да се ми надамо да ће они бити ти који нас неће само
подржавати, него конкретним корацима и директним залагањем утицати на све друге и
учинити да тај процес за Србију буде бржи и транспарентнији", рекао је Вучић.

  

Говорио је, каже, о свим проблемима са којима се суочавамо.

  

"Нисам крио ни избегавао одговоре на питања о руском утицају у Србији, владавини
права. О свему смо отворено разговарао са пријатељима", рекао је он.

  

Председник Вучић се на, заједничкој конференцији за медије, захвалио чешком
председнику Милошу Земану на гостопримству и позиву да учествује на састанку.

  

"За Србију то много значи", рекао је он, додавши да данас једини представља земљу која
није члан ЕУ.

  

Председник је рекао да се народи Србије и земаља Вишеградске групе доживљавају не
само као пријатељски, већ и као братски, и да је то добра подлога за сарадњу.
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"Почаствован сам што имам прилику да будем ваш гост и гост Вишеградске групе, у овом
месту недалеко од Прага", закључио је Вучић.

  

 Јанош Адер: Све чланице Вишеградске групе - Чешка, Мађарска, Пољска и
Словачка, слажу се да Србија треба, што је пре могуће, да постане чланица ЕУ

  

Председник Мађарске Јанош Адер изјавио је у Прагу да се све чланице Вишеградске
групе - Чешка, Мађарска, Пољска и Словачка, слажу да Србија треба да што је пре
могуће постане чланица Европске уније.

  "Стабилност Балкана је у интересу ЕУ. Ако Србија испуњава услове за пријем, ЕУ
треба бити проширена", рекао је Адер на самиту Вишеградске групе.   

Чешки председник Милош Земан је изразио задовољство што све чланице Вишеградске
групе пружају подршку Србији и желе да јој помогну у сваком смислу.

  

Председник Пољске Анџеј Дуда оценио је да врата ЕУ треба да буду отворена за
државе западног Балкана, али да морају да постоје јасни рокови и услови.
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  "У ЕУ смо ушли пре 15 година. Знамо изазове са којима се суочавају земље које желепостати чланице ЕУ и подржавамо Србију на европском путу", изјавио је Дуда.  Председница Словачке Зузана Чапутова рекла је да њена земља подржава пријемСрбије у ЕУ, после испуњења свих услова и критеријума.  Самиту је присуствовао и председник Словеније Борут Пахор, који је изјавио даЉубљана подржава проширење ЕУ, јер се тиме смањују безбедносни ризици.  "Подршка Вишеградске групе и Словеније Србији је врло важна. Имамо обавезу даобјаснимо осталим чланицама ЕУ да је у интересу свих нас да се настави проширење.Оно не сме бити заборављено, јер би то могло имати негативне последице", рекао јеПахор.  (Танјуг-Фонет)  
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